
Oświadczenie 

w sprawie protestu górników 

W dniu dzisiejszym, tj. 15.01.2014 roku, pod ziemią strajkuje około 1200 

górników we wszystkich kopalniach wchodzących w skład Kompanii 

Węglowej. Jutro do tego protestu mają dołączyć górnicy z Jastrzębskiej Spółki 

Węglowej i Katowickiego Holdingu Węglowego. Kilkaset osób. Jeżeli dodamy 

do tego protestujących na powierzchni, w formie np. miasteczek przed 

kopalniami, przedstawicieli innych środowisk, jak rybacy, sportowcy, 

przemysłowcy, to zbliżamy się do liczby 10 000 strajkujących osób. A 

zdecydowana większość z nich ma swoje rodziny, które także solidaryzują się z 

górnikami. Idziemy zatem w dziesiątki tysięcy osób. 

W 2013 roku, Polska zużyła ok. 77 mln ton węgla kamiennego. Według 

prognoz, w 2030 roku będziemy zużywać ok. 64 mln ton węgla kamiennego. 

Pod warunkiem, że wypełnią się założenia prognoz w sprawie gazu ziemnego, 

co jest wielce wątpliwe. Czyli w perspektywie następnych 15 lat zużycie węgla 

spadnie raptem o ok. 11 mln ton węgla rocznie. Tyle, ile obecnie importujemy w 

ciągu roku.  

Pytam się rządu premier Ewy Kopacz, jej i podległych jej ministrów. Ile węgla 

będziemy wydobywać za 3, 5, 15 lat? Czy wyobrażacie sobie Państwo, że 

importujemy 65 mln ton węgla rocznie, w momencie, gdy 1/4 kraju „siedzi” na 

węglu? Mamy złoża surowca na kolejne kilkadziesiąt lat wydobycia. Surowca, 

który daje nam strategiczną niezależność energetyczną. Surowca, którego dzisiaj 

chcecie się wyrzec, pozbyć, w imię „tuszowania” swojej ignorancji, 

niekompetencji i lenistwa. 

 

       Dziękuję za uwagę. 

Piotr Chmielowski 


